

技术及应用

北京正负电子对撞机重大改造工程中超导磁体电流引线设计

张小斌¹, 王莉¹, 贾林祥²

1.哈尔滨工业大学 低温与超导技术研究所, 黑龙江 哈尔滨 150001 2.美国布鲁海文国家实验室, 纽约 11973

收稿日期 2007-7-19 修回日期 2006-3-21 网络版发布日期: 2006-10-20

摘要 北京正负电子对撞机重大改造工程(BEPC II)中超导聚焦四极磁体(SCQ)共有6对电流引线, 输送4种不同大小的电流。超导探测器磁体(SSM)由1对4 000 A的电流引线输送电流。本文为SCQ和SSM两个超导磁体设计多层套管结构的电流引线。引线通过在低温端增加大质量铜座的方法来延长当冷却氦气消失时低温端温度上升到超导导线失超温度的时间。给出了多层套管结构电流引线稳态与非稳态大型CFD软件Fluent6.0数值模拟结果。

关键词 [北京正负电子对撞机重大改造工程](#) [超导磁体](#) [电流引线](#) [CFD](#)

分类号 [TB69](#)

Design of Current Leads for Beijing Electron and Positron Collider Upgrade

ZHANG Xiao-bin¹, WANG Li¹, JIA Lin-xiang²

1. Institute of Cryogenics and Superconductivity Technology, Harbin Institute of Technology, Harbin 150001, China; 2. Brookhaven National Laboratory, Upton, New York 11973, USA

Abstract For Beijing Electron Positron Collider Upgrade (BEPC II), six pairs of current leads with four different currents were used for superconducting quadrupole magnets (SCQ) and a pair of 4 000 A current leads were used for the superconducting solenoid magnet (SSM). Multi-tube current leads for SCQ and SSM magnets were designed. The special feature of the leads is that a copper block is added to the cold end of the leads to delay the time for runaway in case of the cooling helium being interrupted. The numerical simulation results on steady and unsteady thermal processes by CFD software package Fluent6.0 are also presented.

Key words [BEPC II](#) [superconducting magnets](#) [current leads](#) [CFD](#)

DOI

扩展功能

本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [\[PDF全文\]\(205KB\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [文章反馈](#)
- ▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

- ▶ [本刊中包含“北京正负电子对撞机重大改造工程”的相关文章](#)
- ▶ [本文作者相关文章](#)

- [张小斌](#)
- [王莉](#)
- [贾林祥](#)

通讯作者